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Kvantita nebo kvalita? Veřejný život, nebo veřejný prostor?
 Adam Gebrian

Odpověď je pro mě jednoduchá. Vždy preferuji kvalitu před kvantitou. Život před prostorem. Jsou spolu v
nepřímé úměře. Čím méně něčeho máme, tím více si toho vážíme. Drahé boty mi většinou vydrží déle než
ty laciné. Častokrát ne proto, že by byly kvalitnější, ale proto, že si jich cením a chovám se k nim
ohleduplněji. Nevím proč bych měl postupovat jinak v případě veřejného prostoru. Častokrát mluvíme o
snaze aktivizovat veřejný prostor. Navrátit do něj život. Například pomocí uměleckých instalací – umění ve
veřejném prostoru, nebo vložením kvalitního městského mobiliáře. Zajisté chvályhodná snaha, ale není
možné dosáhnout téhož jiným způsobem? Totiž radikálně zmenšit množství takového exteriérového
veřejného prostoru? Myslím si, že ho máme až příliš. Proto občas na snahu o aktivizaci rezignujeme a
snažíme se prázdnotu, se kterou si nevíme rady, pouze zaplnit. Na to máme dva „osvědčené“ prostředky.
Auta a zeleň. Náš životní styl se za posledních 20–30 let výrazně změnil. Trávíme mnohem více času v
interiérech budov. Řada aktivit veřejného života se z venkovních prostor posunula dovnitř, do lépe
kontrolovatelných prostor. Uvědomujeme si to? Souhlasíme s tím? Vyhovuje nám to?
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